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PROTOKÓŁ NR 17/2021 
Z POSIEDZENIA KOMISJI EDUKACJI I SPRAW SPOŁECZNYCH 

RADY POWIATU W WAŁCZU 
Z DNIA 17.06.2021 R. W GODZ. 1501-1532 

W ZDALNYM TRYBIE OBRADOWANIA 
 

Zdalny tryb obradowania oznacza, że łączność Przewodniczącej Komisji z radnymi i innymi 
uczestnikami następowała z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość za 
pośrednictwem oprogramowania ZOOM. 
 
Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji oraz zaproszeni goście wg załączonych list obecności ( zał. nr 1  
i 2*). 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku posiedzenia. 
4. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2020 r. - 

materiał sesyjny.  

5. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla powiatu wałeckiego  - materiał sesyjny.  

6. Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych   
za 2020 r. - materiał sesyjny.  

7. Informacja na temat realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji społecznej i przestrzeganie praw Osób 
Niepełnosprawnych na lata 2016 - 2020, za 2020 r. - materiał sesyjny.  

8. Informacja o wykonaniu zadań z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych  w 2020 r. i realizacja zadań aktualnych. 

9. Informacja na temat nieodpłatnej pomocy prawnej w 2020 r. 

10. Sprawy bieżące. 
11. Wolne wnioski i zapytania. 
12. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. pkt 1.  

Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie otworzyła i obradom przewodniczyła Przewodnicząca Komisji Anna Jarczewska. 

 

Ad. pkt 2. 

Stwierdzenie quorum.  

Przewodnicząca Komisji stwierdziła quorum – na stan 9 Członków Komisji, obecnych  8 członków - 
nieobecny radny Andrzej Gostołek. 
Wobec powyższego Komisja mogła podejmować prawomocne decyzje. 
 
Ad. pkt 3. 

Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Porządek posiedzenia Komisji, stanowi załącznik Nr 3 do protokołu*. 

 

LICZBA OBECNYCH - 8 
GŁOSY ZA - 8 (radni: Bogdan Białas, Jerzy Goszczyński,  Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Sławomir 
Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Mirosław Wiercioch) 
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GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 
 

Ad.pkt.4. 
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2020 r. - 
materiał sesyjny.  

 
Radny Janusz Różański – Członek Komisji  
- Zapytał się Pani Dyrektor PCPR w Wałczu jak w okresie pandemicznym funkcjonował DPS, jak się 
odbywał nabór do DPS, jak wygląda sytuacja dzisiaj w DPS-ie  oraz czy były przypadki zgonów na 
covid w DPS-ie?  
 
Bożeny Terefenko - Dyrektor PCPR w Wałczu  
- Poinformowała, że był moment w okresie pandemii, że dostęp do DPS był utrudniony i  było tylko 
7 miejsc wolnych, wówczas nie były przyjmowane osoby, aby nie wprowadzić koronawirusa na 
teren obiektu, bo w tym czasie nie było jeszcze szczepień. Dodała, że były utworzone miejsca 
pobytowe dofinansowane przez Urząd Marszałkowski, gdzie osoby zostały już zakwalifikowane  
i przyjęte do Domu Pomocy Społecznej mogły przebywać okres kwarantanny  dwóch tygodni i po 
dokonaniu dodatkowych badań na obecność koronawirusa były wówczas umieszczane w Domu 
Pomocy Społecznej. Początkowo miejsca te mieściły się w budynku internatu na ul. Południowej, a 
następnie zostały wydzielone pomieszczenia w pewnej części budynku DPS, gdzie byli specjalnie 
oddelegowani pracownicy, którzy nie mieli kontaktu z pozostałymi pensjonariuszami i w tym czasie 
udało się uniknąć dużej zachorowalności i umieralności pensjonariuszy. Dodała, że osoby które są 
umieszczane w DPS to są osoby, które są bardzo późno umieszczane z uwagi na to, że koszty za ich 
pobyt ponoszą gminy,  ewentualnie rodziny. Bardzo często zdarza się jest tak ,że nowe osoby są 
umieszczane i bardzo krótko przebywają, gdzie wśród nowo przyjętych osób jest największa 
śmiertelność, ponieważ one umieszczane są już w bardzo ciężkim stanie. Na koronawirusa było 
kilka zgonów był to spowodowane tym też, że te osoby przebywały  w szpitalu i tam też doszło do 
zarażenia, ale dużego ogniska nie było w Domu Pomocy Społecznej i udało się osoby uchronić. 
Obecnie są cały czas przyjęcia na bieżąco i na bieżąco zgłaszają się GOPS-y nie tylko z terenu 
powiatu,  ale i wielu województw z prośbą o umieszczenie osób w wałeckim Domu Pomocy 
Społecznej. Podkreśliła ,że są to najczęściej osoby w ciężkim stanie, które np. z innych powiatów 
przybywają z ZOL-u w Tucznie i stamtąd są umieszczane dopiero w Domu Pomocy Społecznej, 
dlatego wskaźnik umieralności jest wysoki, dodała ,że jednak to jest Dom przeznaczony dla osób w 
wieku podeszłym i schorowanym. 
 
Radny Jerzy Goszczyński – Członek Komisji  
- Zapytał się jakie środki potrzebuje PCPR na działalność jak i na zadania PCPR, jak one się miały  
w roku 2020 oraz w tym roku. Czy w 2020 r. realizacja zadań była pełna , jeżeli była niepełna to w 
jakim zakresie i czy te środki przeznaczone na realizację tych zadań w niepełnym zakresie, bo tak 
to wynika ze sprawozdań finansowych,  to czy te zadania i w jakim stopniu w 2020 roku zostały 
zrealizowane.  
 
Bożeny Terefenko - Dyrektor PCPR w Wałczu  
- Odpowiedziała ,że to był bardzo trudny rok, ograniczyło to działalność PCPR , jednak na bieżąco 
umieszczali te dzieci, które potrzebowały umieszczenia w pieczy zastępczej ograniczenie i mniejsza 
liczba w porównaniu do innych lat , wynikała z tego, że Sąd ograniczył swoją pracę. Poinformowała, 
że PCPR pracował na bieżąco i był przez cały czas otwarty. Jednak nastąpiło zmniejszenie 
zainteresowania turnusami rehabilitacyjnymi, ale wynikało to z niepewności, z konieczności 
wykonywania testów we własnym zakresie, więc finansowania, oraz przede wszystkim z powodu 
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zamknięcia turnusów. Dlatego w ubiegłym roku były częste zmiany , przesunięcia środków, jednak 
PCPR wykorzystał wszystkie środki z PFRON. Osoby miały trudności również z wykonaniem 
dostosowania, rynek usług osób, które mogłoby wykonać przystosować łazienek był ograniczony 
ale też ludzie bali się wpuszczać takie osoby. Wolny czas poświęcano na pisanie nowych projektów. 
Na przygotowywanie się do projektów, w tej chwili są dwa dodatkowe projekty w zakresie PFRON-
owskim, który ma na celu poprawę bytu osób, które były dotknięte pandemią przez to był 
ograniczony kontakt ze środowiskiem. Na pewno utrudniało PCPR przeprowadzanie kontroli w 
WTZ , DPS ograniczono kontrolę w Rodzinnym  Domu w Ostrowcu. Z uwagi na to, że w PCPR byli 
przyjmowani ludzie to pracownicy nie chcieli wchodzić do środowiska rodzin zastępczych odbywały 
się telefonicznie bądź on-line rozmowy z tymi rodzinami. Szkolenia PCPR prowadził ,zarówno dla 
kadr pomocy społecznej , dla rodzin  zastępczych wszystko było on-line. Urząd Wojewódzki zakupił 
wszystkim dzieciom z pieczy zastępczej komputery, zostały zakupione maseczki, środki i rękawiczki, 
także pomoc ze strony Urzędu Wojewódzkiego i  Powiatu była duża. W tym roku bardzo dużo dzieci 
z powodu zamknięcia wymaga jakiejś terapii. Aktualnie PCPR teraz jest czynny codziennie 8-20 , ze 
środków Urzędu Marszałkowskiego z RPO utworzono dodatkowy 3,5 etatu na psychologa. 
Kontynuowany jest w ramach Pogotowia Kryzysowego  w tej chwili  dużo przychodzi dzieci, nie 
tylko z rodzin zastępczych np. w ostatnich zajęciach sensorycznych udział brało 14 dzieci. 
Podsumowując stwierdziła, że jak na takie ograniczenia , trudności  PCPR pracował systematycznie.  
 
Wobec braku innych głosów w przedmiotowym temacie Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 
przyjęcie Sprawozdanie  z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu za 2020 r. 

LICZBA OBECNYCH - 8 

GŁOSY ZA - 8 (radni: Bogdan Białas, Jerzy Goszczyński,  Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Sławomir 
Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Mirosław Wiercioch) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 
W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie. 

 
Ad. pkt.5.  
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla powiatu wałeckiego  - materiał sesyjny.  

 
Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie 

Ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla powiatu wałeckiego.   
LICZBA OBECNYCH - 8 

GŁOSY ZA - 8 (radni: Bogdan Białas, Jerzy Goszczyński,  Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Sławomir 
Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Mirosław Wiercioch) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 
W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała Ocenę. 
 

Ad. pkt 6.  
Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych   
za 2020 r. - materiał sesyjny.  

 
Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie 
Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  za 2020 r.  

LICZBA OBECNYCH - 8 
GŁOSY ZA - 8 (radni: Bogdan Białas, Jerzy Goszczyński,  Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Sławomir 
Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Mirosław Wiercioch) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 
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W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie. 
 

Ad. pkt 7.  
Informacja na temat realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji społecznej i przestrzeganie praw Osób 
Niepełnosprawnych na lata 2016 - 2020, za 2020 r. - materiał sesyjny.  
Przedmiotowa informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu*.  

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie 
Informacja na temat realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych  
w zakresie rehabilitacji społecznej i przestrzeganie praw Osób Niepełnosprawnych na lata 2016 - 2020, za 
2020 r. 

LICZBA OBECNYCH - 8 
GŁOSY ZA - 8 (radni: Bogdan Białas, Jerzy Goszczyński,  Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Sławomir 
Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Mirosław Wiercioch) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 
W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała Informacje. 

 
Ad. pkt 8.  
Informacja o wykonaniu zadań z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w 2020 r. i realizacja zadań aktualnych. 
Przedmiotowa informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu*.  

Radny Jerzy Goszczyński – Członek Komisji  
- Odniósł się do informacji w której były podane przypadki odmowy w stosunku do osób 
występujących o różnego rodzaju świadczenia, i przypuszcza, że  wynikało to, że to z uwagi na  
pandemię. Zapytał się Pani Dyrektor, czy zdaniem Pani Dyrektor lub wiedzy jaką posiada czy było 
więcej skarg na działalność  w tej materii , czy też takich skarg nie były więcej niż zwykle, czy te 
skargi znalazły jakieś odzwierciedlenie w działalności? 
 
Bożeny Terefenko - Dyrektor PCPR w Wałczu  
- Poinformowała, że bezpośrednio nie wpłynęła żadna skarga oraz z tego jaką wiedzę posiada do 
Starosty również nie wpłynęła żadna skarga.  Odmowy wynikały z niekompletnej dokumentacji 
albo, że osoby nie miały stosownych zapisów,  które uprawniały ich o ubieganie się o dane 
świadczenie. Ponadto bywało, że osoby rezygnowały z dofinansowania barier, bo nie posiadały 
dostatecznej własnej kwoty lub nie znalazły Wykonawcy. Poinformowała również, że w bieżącym 
roku PCPR otrzymał bardzo dużo środków, po raz pierwszy od 3 lat kwota ta w pełni zaspokaja 
potrzeby PCPR , aktualnie są jeszcze środki na likwidacje barier  z wydłużonym czasem wykonaniem 
tych barier z uwag na problemy z znalezieniem Wykonawcy. Ubiegły rok również był finansowy 
bardzo dobry, ponieważ osoby korzystające z usług WTZ , Środowiskowego Domu i Dziennego 
Domu otrzymywały za ten okres zamknięcia tych placówek m-cznie 500 zł  z przeznaczeniem na 
rehabilitacje, to była kwota ok. 3 tyś. Stwierdziła, że jednak zamknięcie w domu i niekorzystające z 
usług tych placówek oraz ograniczony kontakt ze środowiskiem spowodowało, że u niektórych 
osób nastąpił regres. Podsumowała ,że na dzień dzisiejszy PCPR ma wystarczająco środków i ma 
dodatkowy projekt napisany dla Amazonek i dla jeszcze jakiejś grupy osób niepełnosprawnych, bo 
to projekt przeznaczony dla 47 osób, które wezmą  udział  w zbiorowym wyjeździe 
terapeutycznym.  
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Radny Jerzy Goszczyński – Członek Komisji  
- Zapytał się Pani Dyrektor czy na dzień dzisiejszy wróciło wszystko do normy? Natomiast Pana 
Starosty czy w Zakładzie Aktywności Zawodowej, też?  
 
Bożeny Terefenko - Dyrektor PCPR w Wałczu  
- Poinformowała, że już wszystko funkcjonuje na 100 % zarówno Środowiskowy Dom 
Samopomocy, WTZ zajęcia odbywają się cały czas, PCPR również jest otwarty cały czas.  
 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

- Poinformował, że Powiatowy Zakład Aktywności Zawodowej pracuje pełną parą, wykonują 
wszystkie usługi, które zakontraktował, gdy zaistniała sytuacja, odsunięcia z powodu choroby kilka 
osób to, wówczas osoby pełnosprawne przejmowały zadania, ciągłość pracy natomiast była zawsze 
zachowana. Obecnie jest 100% czyli 63 osoby niepełnosprawne, które pracują.  
 

Wobec braku innych głosów w przedmiotowym temacie Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 
przyjęcie Informacja o wykonaniu zadań z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w 2020 r. i realizacja zadań aktualnych. 

LICZBA OBECNYCH - 8 
GŁOSY ZA - 8 (radni: Bogdan Białas, Jerzy Goszczyński,  Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Sławomir 
Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Mirosław Wiercioch) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 
W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała Informację. 

 
Ad. pkt 9.  

Informacja na temat nieodpłatnej pomocy prawnej w 2020 r. 
Przedmiotowa informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu*.  

Radny Janusz Różański – Członek Komisji 
- Stwierdził, że informacja jest krótka i lakoniczna. Zapytał się, bo z informacji wynika, że  
w Mirosławcu w ubiegłym roku nie działał punkt, bo Okręgowa Izba Adwokacka nie wyznaczyła do 
obsługi prawnej przedstawiciela, czy Okręgowa Izba Radów Prawnych wyznaczyła i czy  
w Mirosławcu byli przyjmowani mieszkańcy gminy Mirosławiec i gminy Tuczno.  Dodał ,że brakuje 
w tej informacji danych jaka była skuteczność udzielonych porad. Zaproponował, aby poprosić 
osoby , które przyjmują żeby po udzieleniu takiej porady prawnej, osoba  która tą poradę otrzymała 
jakoś poinformowała, że porada prawna była pomocna. Stwierdził również, że w informacji brakuje 
też danych ile było pisemnych wystąpień. 
 
Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  
- Poinformował, że żadne skargi  na realizacje zadań przez Punkt Pomocy Prawnej w tym zakresie 
nie wpłynęły.  
 
Radny Jerzy Goszczyński – Członek Komisji  
- Odniósł się do uwag radnego Janusza Różańskiego. Stwierdził, że  takiej szczegółowej informacji 
jako radny nie potrzebuje, jednak Starosta i Zarząd Powiatu powinni posiadać. Powinni mieć 
większą wiedzę na temat skuteczności funkcjonowania tej pomocy prawnej, bo środki 
wyasygnowane na ten cel są wysokie, bezwzględnie pomoc tym ludziom,  którzy chcą z tego 
skorzystać i powinni z tego skorzystać jest bardzo potrzebna i dlatego jakiś obraz powinien być, bo 
to się wiąże z wydatkowaniem środków publicznych. 
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Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

- Odniósł się do uwag radnego Janusza Różańskiego, powiedział, że są pewne ograniczenia, bo 
obowiązuje RODO i nie można zbierać informacji o tych osobach, można jedynie podać dane 
statystyczne w zakresie ile było porad i czy one były skuteczne.  
 
Wobec braku innych głosów w przedmiotowym temacie Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie 
przyjęcie Informację na temat stanu turystyki w Powiecie Wałeckim. 

LICZBA OBECNYCH - 8 
GŁOSY ZA - 8 (radni: Bogdan Białas, Jerzy Goszczyński,  Jan Grudziński, Anna Jarczewska, Sławomir 
Niewczas, Janusz Różański, Ireneusz Sawczyszyn, Mirosław Wiercioch) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 
W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała Informację. 

 
Ad. pkt.10. 
Sprawy bieżące 
W przedmiotowym punkcie głosu nie zabierano. 
 

Ad. pkt.11. 
Wolne wnioski i zapytania 
W przedmiotowym punkcie głosu nie zabierano. 
 

Ad. pkt 12.  
Zamknięcie posiedzenia 
Wobec braku głosów w punkcie „Wolne wnioski i zapytania” oraz wyczerpania porządku Przewodnicząca 

Komisji o godz.1523 zamknęła posiedzenie Komisji. 

 

* Protokoły z imiennego głosowania radnych stanowią załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Załączniki do wglądu na samodzielnym stanowisku ds. obsługi Rady Powiatu Starostwa Powiatowego  
w Wałczu. 

 

Na tym protokół zakończono.  

   
Przewodnicząca Komisji Edukacji  

i Spraw Społecznych 
 

       /-/   Anna Jarczewska  
  

Protokołowała:  
Inspektor  
ds. obsługi Rady Powiatu 
 
Kinga Kanduła 

 


